
 

 

Protokół Nr XII/2019 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2019r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 11
50 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny -  radny Piotr Gumny 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk,  Skarbnik Gminy Marta 

Chłopek oraz 11 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej załącznik nr 

2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył:  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 10
00

 otworzył XII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 21 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 ust. 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad, 

ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś  

z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili więcej zmian do porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 



5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja na temat stanu przygotowań placówek oświatowych do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego 2019/2020. Wyniki pracy dydaktycznej i wychowawczej oraz 

osiągnięcia w roku szkolnym 2018/2019. 

9. Informacja z realizacji interpelacji, zapytań i wniosków zgłoszonych w I półroczu 

2019 roku. 

10. Podjęcie uchwał: 

10.1. uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk 

nr 70. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia XI Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 6 sierpnia 2019 roku został wyłożony do wglądu  

w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została  

w § 39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XI sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, które Radni 

otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji, stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

W związku z informacją Wójta Gminy zawartą w sprawozdaniu, dotyczącą spotkania w dniu 

12.08.2019r. z Wicewojewodą Zachodniopomorskim Markiem Suboczem podczas którego 

były omawiane sprawy m.in. stanu dróg na terenie gminy Wierzchowo, Radny Józef Janicki 

zapytał, czy Wójt rozmawiał z Wicewojewodą na temat problemu z remontami dróg 

powiatowych, chodzi o dofinansowywanie przez gminę Wierzchowo do remontów dróg 

powiatowych na terenie naszej gminy w wysokości 50%. 



Wójt odpowiedział, że poinformował Wicewojewodę o trudnej sytuacji finansowej gminy, 

która jest wynikiem utraty dochodów z powodu zabrania części terenu lotniska i kompleksu 

koszarowo-technicznego na rzecz gminy Mirosławiec, które leżały w obrębie granic Gminy 

Wierzchowo, o drogach powiatowych, że gmina boryka się z problemami dot. ich remontów, 

że Powiat wymusza na gminie partycypację w kosztach 50/50, a Powiat powinien być 

zadowolony, że gmina Wierzchowo w ogóle się dokłada do remontów dróg powiatowych. 

Stanowisko Powiatu jest takie, że jak Gmina Wierzchowo nie dołoży do remontów 50% 

środków własnych, to zadanie nie będzie realizowane. Wójt dodał, że podziękował 

Wicewojewodzie za przyznane środki, ale gmina nie jest w stanie udźwignąć inwestycji 

partycypując w kosztach 50/50. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że Powiat Drawski będzie korzystać z dotacji, która 

pochodzi z rządowego programu „Fundusz Rozwoju Przewozów Autobusowych”, zapytał 

Wójta, czy Gmina Wierzchowo będzie objęta tą dotacją. 

Wójt odpowiedział, że Powiat Drawski, jako organizator publicznego transportu zbiorowego, 

organizuje od dnia 02.09.2019r.  przewozy dot. naszej gminy na liniach komunikacyjnych: 

- Złocieniec – Osiek Drawski – Żabin – Żabinek – Wierzchowo, 

- Złocieniec – Wierzchowo - Żabin – Sienica – Kalisz Pomorski, 

- Złocieniec – Żabin – Wierzchowo – Będlino – Otrzep – Świerczyna – Wielboki 

- umowa zawarta pomiędzy Powiatem Drawskim a Wojewodą Zachodniopomorskim o 

dopłatę z Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

na linie komunikacyjne niefunkcjonujące co najmniej 3 miesiące przed dniem wejścia w życie 

ustawy z dnia 16 maja 2019 roku o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o 

charakterze użyteczności publicznej (Dz.U. poz. 1123) oraz linie, na które umowa o 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego zostanie zawarta po dniu 

wejścia w życie w/w ustawy. 

 

Ponadto, Wójt poinformował, że przetarg na remont drogi powiatowej Żabin – Nowe Laski w 

Gminie Wierzchowo odbył się pomyślnie dla Powiatu Drawskiego, nie jest jeszcze 

prawomocny. Pomyślna informacja dotyczy również zaproszenia Starosty Drawskiego przez 

Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego do podpisania umowy na dofinansowanie 

zadania pn.: ”Przebudowa drogi powiatowej nr 1994Z Osiek Drawski-Wierzchowo-Będlino-

Sośnica” – etap I – miejscowość Będlino. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Bogusław Pawłowicz. 

Protokół z posiedzenia wspólnego Komisji Rolnictwa i Komisji Rewizyjnej Nr 7/2019 

stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Komisji Nr 7/2019 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 7/2019 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 



Zgodnie z ustaleniem na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Wójt 

poinformował, że ATF Spółka z o.o. sp.k. Chojnica 2 78-650 Mirosławiec odbierająca 

odpady komunalne z terenu naszej gminy poinformowała, że dezynfekcję pojemników 

na odpady komunalne wykonuje doraźnie przy odbiorze odpadów. Z uwagi na 

panujące warunki atmosferyczne, tj. bardzo wysoką temperaturę, od dnia 30.08.2019r. 

będzie dezynfekować każdy pojemnik na odpady zmieszane środkiem, który ma 

działanie bakterio i grzybobójcze oraz antyodorowe. Nie będzie stosowany środek 

insektobójczy. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym radni nie 

złożyli interpelacji i zapytań. 

 

Na sesji jedną interpelację złożył radny Kazimierz Pajor: 

1) Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o podjęcie działań zmierzających 

do przebudowy dwóch dróg gminnych, wchodzących w skład ulic: Parkowej i Leśnej, 

znajdujących się na osiedlach domków jednorodzinnych w Wierzchowie. 

W/w drogi pokryte są warstwą szutrową. Po okresie zimowym i w czasie wiosennych 

roztopów i z braku odwodnienia na tych drogach są one mocno zniszczone, 

utrudniając tym samym poruszanie się korzystającym z tych dróg mieszkańcom 

powyższych osiedli. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Sołtys sołectwa Świerczyna Stanisława Janicka zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy  

o pomoc w wykoszeniu trawy na terenie sołectwa Świerczyna. W związku z tym, że 

wykaszanie traw odbywa się zgodnie z ustaloną kolejką, Pani Sołtys poprosiła o ujęcie  

w kolejce sołectwa Świerczyna. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 7 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
50

 – 11
00 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Informację dotyczącą stanu przygotowania Przedszkola w Wierzchowie do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego 2019/2020 oraz działalności Przedszkola w roku szkolnym 

2018/2019 przedstawiła Dyrektor Przedszkola Marzanna Piskorz – informacja pisemna 

stanowi załącznik nr 6 do ni n. protokołu. 

 

 



Informacje dotyczące stanu przygotowań Szkoły Podstawowej w Wierzchowie i Zespołu 

Szkół w Świerczynie do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2019/2020 oraz wyników pracy 

dydaktycznej i wychowawczej i osiągnięć w roku szkolnym 2018/2019, w imieniu 

Dyrektorów wyżej wymienionych jednostek oświatowych odczytała Przewodnicząca Komisji 

Kultury Jolanta Augustyniak, nieobecność Dyrektorów spowodowana była posiedzeniem 

Rady Pedagogicznej w tym czasie. 

Informacje pisemne stanowią załączniki odpowiednio nr 7 i nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Informację z realizacji interpelacji, zapytań i wniosków zgłoszonych przez Radnych Gminy 

Wierzchowo w I półroczu 2019 roku odczytała Skarbnik Gminy Marta Chłopek. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk nr 71 . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XII/69/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 

2019 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do Biura 

Rady Gminy na zgłoszone przez Radnych w poprzednim okresie interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 11 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

 

Ad. 12 
 

Radny Zdzisław Bełzowski poinformował, że jakiś czas temu zgłaszał sprawę 

przeciekającego dachu na świetlicy w Będlinie i poprawienia odpływu wody z tego dachu. 

Woda spływająca  pod świetlicę powoduje wilgoć w pomieszczeniach świetlicy, wskazane 

byłoby wybudowanie studzienki przy świetlicy. Zapytał Wójta, kiedy będzie zrealizowane 

zgłoszenie. 

 



Radny Zdzisław Bełzowski zapytał Wójta, kto pokryje różnicę pomiędzy ceną ofertową a 

ceną kosztorysową, jeśli cena ofertowa okaże się wyższa w sprawie remontu drogi 

powiatowej  - odcinek drogi przez miejscowość Będlino w świetle tego, że Powiat Drawski 

nie wnosi wkładu własnego do remontu przedmiotowego odcinka drogi, natomiast Gmina 

Wierzchowo na przebudowę tego odcinka drogi zabezpieczyła uchwałą Rady Gminy 

Wierzchowo w 2017 roku środki finansowe w wysokości 480 000,00 zł, czy różnicę pokryje 

Powiat czy Gmina Wierzchowo. 

Wójt na sesji nie udzielił odpowiedzi na powyższe zapytania. 

W sprawie interpelacji Radnego Kazimierza Pajora  złożonej na sesji w sprawie remontu dróg 

gminnych na osiedlach mieszkaniowych przy ulicy Parkowej i ulicy Leśnej w Wierzchowie 

odpowiedział, że nie ma możliwości odprowadzenia wód deszczowych z terenu osiedla przy 

ulicy Leśnej dopóki nie przystąpimy do prac nad planem zagospodarowania przestrzennego, a 

to jest warunkiem niezbędnym by później rozmawiać o przejęciu terenu od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na tzw. małą retencję by stworzyć naturalny zbiornik wody dla 

odprowadzenia wód z terenu osiedla. Jak to uregulujemy, wtedy będzie można rozmawiać o 

remoncie drogi gminnej na osiedlu przy ulicy Leśnej, bo przy staraniu się o pozwolenie na 

przebudowę drogi wyjdzie sprawa odprowadzenia wód. Podobna sytuacja jest z drogą gminną 

przy ulicy Parkowej z tym, że na te drogę nie dostaniemy dofinansowania, ponieważ 

szerokość drogi nie spełnia wymogów ustawy o drogach publicznych. Na remont drogi na 

osiedlu przy ul. Leśnej możemy uzyskać dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych na lokalne inwestycje drogowe, ale Rada Gminy poprzedniej kadencji 

ustaliła, które remonty dróg gminnych należy  potraktować priorytetowo. Ustalono, że w 

pierwszej kolejności składamy wniosek na remont drogi gminnej w Otrzepie, następny 

wniosek jest złożony na remont drogi w Osieku Drawskim – jest przygotowana dokumentacja 

w związku z naborem w 2020 roku. Następnie przygotowywana będzie dokumentacja do 

wniosku na remont drogi gminnej, to jest część ulicy 3-go Marca w Wierzchowie w kierunku 

byłego SKR. 

Wójt poinformował, że na dzień dzisiejszy  nie widzi takiej możliwości by w ciągu 

najbliższych 3 lat  interpelacja Radnego Kazimierza Pajora mogła by być pozytywnie 

rozpatrzona, ponieważ budżet gminy będzie ograniczony ze względu na inwestycje, które są 

przed nami, tj. modernizacja hydroforni w Świerczynie, budowa sieci kanalizacji sanitarnej 

dla miejscowości Świerczyna i Będlino wraz z budową przepompowni w miejscowości 

Otrzep oraz budowa przedszkola w Wierzchowie. 

W sprawie wniosku złożonego przez sołtysa sołectwa Garbowo dot. położenia nawierzchni 

asfaltowej na drodze gminnej w Garbowie Wójt poinformował, że nie robi żadnych nadziei, 

że w najbliższym czasie będzie tam położona nawierzchnia asfaltowa, będą prowadzone 

naprawy cząstkowe, żeby nie było dziur i kałuż. 

Odpowiadając na prośbę sołtysa sołectwa Świerczyna o wykoszenie traw na terenie sołectwa 

Wójt odpowiedział, że trawy są wykaszane i będą wykaszane. W chwili obecnej w pierwszej 

kolejności wykaszane są trawy na terenie Wierzchowa, w związku z mającymi się odbyć 14 

września br. w Wierzchowie Dożynkami Powiatowymi. 

 

Radny Ireneusz Jung ustosunkował się do odpowiedzi Wójta na zgłoszoną przez siebie 

interpelację  w sprawie zamontowania fotoradaru przy drodze powiatowej w miejscowości 

Osiek Drawski. Zdaniem Radnego Urząd Gminy powinien złożyć wniosek bezpośrednio do 

Głównego Inspektoratu Drogowego o zamontowanie fotoradaru wraz z uzasadnieniem, a jak 

on zostanie rozpatrzony, to inna kwestia. Radny poinformował, że jako osoba fizyczna też 

taki wniosek złoży. 

Wójt zasugerował, że taki wniosek powinien złożyć Powiat Drawski, ponieważ to on jest 

zarządcą tej drogi. 



Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął pkt 12 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 11
50

 zamknął obrady XII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

Podpis protokolanta 

…………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


